

Publication Ethics:

- Publication Decisions

The editorial board is the responsible body for approving the publication of the scientific researches submitted to the journal. Papers submitted to the journal are evaluated to ensure that they meet all the criteria of publication's terms and conditions regardless of race, gender, religious backgrounds, ethnicity, nationality, and political philosophy. What is taken into consideration is the scientific value, ethical criteria of work, scientific research integrity, language, citation and plagiarism. The editorial board panel is committed to improve the scientific sobriety of the journal through the publication of researches according to their importance, clarity, originality and their accordance with the terms and conditions announced to the researchers.

- Confidentiality

The chief and the members of the editorial board panel undertake not to disclose any information related to submitted documents or papers to the journal except those necessary information authorized by the authors, editors, consultants and publisher.

- Disclosure and Conflicts of Interest

It is not permitted for the chief or the members of the editorial board to use any information stated in the unpublished documents or papers for their own scientific researches except by having a written permission from the original author of the research.

Reviewers' Responsibilities

- Contribution to Editorial Decisions

The research's reviewing by the arbitrators helps the editorial panel to make the appropriate decision concerning the research. Furthermore, the reviewing process may help the author to improve his/her research. The editorial board panel is committed to give the arbitrators the regulations, standards, and the level of sobriety of the documents and papers accepted for publications in the journal. The editorial board panel is also committed not to disclose the names of the arbitrators unless with a written consent by the arbitrators themselves.

- Promptness

It is necessary for the selected arbitrators to notify the editorial board panel, in the appropriate time, of their inability and wish to apologize for arbitration.

- Confidentiality

It is required from the arbitrators to deal confidentially with the researches sent to them for reviewing. The documents and papers cannot be disclosed or discussed with others, except the editor of the journal.

- Standards of Objectivity

The objective criteria in arbitration is a must and the personal judgment concerning authors is not allowed and disregarded. The arbitration must be reinforced by clear opinions and scientific arguments and it must be in accordance with the regulations and approved criteria of “publication terms” of the journal.

- Acknowledgement of Sources

Arbitrators must notify the editorial board panel by the non-compliance of the author with the standards of publication in the journal and to make sure of the aptness of the references with the sources and that the sources must match the ones listed in bibliography. It must be ensured that the views and arguments presented do not belong to other researches. Arbitrators must alert the editor of the existence of similarity or overlap between a manuscript submitted to the journal and other published researches.

- Disclosure and Conflict of Interests

It is not allowed to use any information and ideas stated in the arbitrated manuscripts by the arbitrators for personal purposes, competitive interests, or any other interests, and wouldn't be taken into consideration when reviewing a manuscript of any of the authors, institutions, or companies involved.

Authors' Duties

- Reporting Standards

Researcher(s) must comply with the regulations and disciplines of “publication policy” and the writing style approved by the journal. Criteria of accurate manuscripts must be provided through clarity of the aim, presentation of results in an accurate and sequent way, discussion of these results to fulfil the aims of the research along with object justification of the method of research. The manuscripts should be enhanced with work details as well as with modern scientific references. Researches should not include results stated in other researches. Inclusion of results that are forged or stolen is considered unethical and unacceptable behavior. The researcher should sign a pledge concerning the above items.

- Originality, Plagiarism and Acknowledgement of Sources

Researchers should avoid plagiarism of ideas, expressions or phrases of other researches and presenting them as their own, or quoting from other researchers without giving credit to the original source. All manuscripts are subjected to plagiarism detection before sending them to the arbitrators and before issuing an accepting notice.

- Multiple, Redundant, or Concurrent Publication

Researchers should not send their work to more than one journal; otherwise, it would be against the discipline of the publication. It is not permitted for researchers to submit a manuscript being evaluated to another journal which has its own policy of publication. In case of submitting a manuscript, a researcher can retain the published material.

- Authorship of the Paper

Specific names of the authors must be given, those who have made significant contribution in the research including idea of the research, design, implementation, and writing. One of the authors must be appointed as a coordinator to be in contact with the journal. A final approval should be given for the final version of the manuscript submitted to publication (the pledge).

- Disclosure and Conflict of Interests

Researchers should reveal financial support or any other kind of support provided for them. Also, they should reveal any financial conflicts or other issues that affect the results or the interpretations of the research.

- Fundamental Errors in Published Works

Researcher(s) should notify the editor or the publisher in case of misstatements in the material of their manuscripts in order to do the needed corrections in the misprinting forms.

When authors discover a significant error or inaccuracy in the published research, they should inform and cooperate with the editor or the publisher of the journal in order to undo or correct their researches in the misprinted form.

اخلاقيات النشر وبيان الممارسات الخاطئة (Publication Ethics and Malpractice Statement Guidelines)

Editorial duties and responsibilities (مهام ومسؤوليات هيئة التحرير):

• Publication decisions قرارات النشر

هيئة التحرير هي الجهة المسؤولة عن إقرار نشر الأوراق العلمية المقدمة للمجلة، بعد تقييمها وتأمين تلبيتها لشروط وضوابط النشر المعتمدة، دون النظر في العرق أو الجنس أو المعتقد الديني أو الأصل العرقي أو الجنسية أو الفلسفة السياسية. ويؤخذ بنظر الاعتبار القيمة العلمية واعتماد معايير اخلاقيات البحث العلمي وسلامة العمل واللغة وعدم الاقتباس والانتحال. وتلتزم هيئة التحرير بالعمل المتواصل للإرتقاء بالرصانة العلمية للمجلة، من خلال اتخاذ الأوراق قرار النشر إستنادا إلى أهميتها ووضوحها وإصالتها وتلبيتها لشروط وضوابط النشر المعتمدة التي تعلن للباحثين.

• Confidentiality الخصوصية

يتقيد رئيس واعضاء هيئة التحرير بعدم الاعلان عن اية معلومة تخص الاوراق المقدمة للمجلة عدا المخول من قبل مؤلفيها والمحررين والاستشاريين والناشر حسب الضرورة.

• Disclosure and conflicts of interest الافصاح وتضارب المصالح

لايجوز استخدام ماورد في البحوث غير المنشورة من قبل رئيس واعضاء هيئة التحرير لاغراض البحوث التي تخصهم دون موافقة خطية صريحة من مؤلف البحث.

Reviewers' responsibilities (تقييم البحوث ومسؤولية المحكمين)

• Contribution to editorial de المساهمة في قرار هيئة التحرير

ان عملية مراجعة البحث من قبل المحكمين يساعد على اتخاذ القرار المناسب من قبل هيئة التحرير بخصوص البحث المقدم للمجلة وهي ايضا قد تفيد المؤلف في تحسين بحثه. وتلتزم هيئة التحرير إحاطة المحكمين علما بضوابط ومعايير ومستوى رصانة الأوراق التي تقبل للنشر في المجلة، كما تلتزم بعدم إعلان أسماء المحكمين إلا بموافقة خطية للمحكم نفسه.

• (Promptness) دقة في الوقت

على محكمي البحث الذين تم اختيارهم اشعار هيئة التحرير بالوقت المناسب والسريع بعدم القدرة على التحكيم ويعتذر عن التقييم.

• Confidentiality الخصوصية

يتطلب من محكمي البحوث التعامل بسرية مع البحوث المرسله لهم. ولايجوز الافصاح عنها او مناقشتها مع الاخرين الا مع محرر المجلة المختص.

- Standards of objectivity المعايير الموضوعية

اعتماد المعايير الموضوعية في التحكيم وتجاوز الانتقاد الشخصي للمؤلف وهو غير مسموح به. ويجب ان يكون التحكيم معزز براء واضحة مع الحجج العلمية ، ويتوافق مع ضوابط ومعايير النشر المعتمدة في المجلة.

- Acknowledgement of sources اقرار المصدر

يتوجب على المحكميين اشعار هيئة التحرير بعدم تقييد المؤلف بضوابط ومعايير النشر في المجلة والتأكد من سلامة الاشارة الى المصادر وتنطبق المصادر المذكورة في متن البحث وقائمة المصادر. والتأكد بان المشاهدات والحجج المقدمة في البحث لا تعود الى ابحاث اخرى. وعليه يجب اخطار رئيس التحرير عن وجود تشابه او تداخل بين البحث قيد التحكيم والابحاث الاخرى المنشورة حسب اطلاع المحكم.

- Disclosure and conflict of interest الافصاح وتضارب المصالح

لايجوز استخدام ماورد في البحوث قيد التحكيم من معلومات والافكار المطروحة من قبل المحكميين لاغراض شخصية وان لاياخذ في قرار تحكيمه للبحث المصالح التنافسية والتعاونية او غير ذلك مع اي من المؤلفيين او الشركات او المؤسسات ذات العلاقة بالبحث.

Authors' duties واجبات المؤلف

- Reporting standards معايير البحث

على الباحث/ الباحثين الالتزام بتعليمات وضوابط النشر المعتمدة في المجلة وباسلوب كتابة البحث. وتأمين توافر معايير البحوث الرصينة من خلال وضوح الهدف من البحث وعرض النتائج بشكل دقيق ومتسلسل ومناقشة هذه النتائج بما يحقق اهداف البحث مع تبرير اجراء البحث بطرق موضوعية. يجب ان يكون البحث معزز بتفاصيل العمل والمراجع العلمية الحديثة. يجب ان لايتضمن البحث على نتائج لعمل اخر او مزورة او مسروقة من بحث اخر لانها تعتبر سلوك غير (اخلاقي وغير مقبولة. على الباحث توقيع تعهد بذلك

- Originality, plagiarism and acknowledgement of sources الاصلية والانتحال

على الباحث ان يتجنب الانتحال او اقتباس عبارات أو افكار الآخرين وأدرجها كأنها عمل الباحث الخاص، أو الاقتباس دون الإشارة إلى مصدرها الأصلي. كل الابحاث تحضغ لكشف الانتحال قبل ارسالها الى المحكميين وقبول البحث.

النشر المتعدد او المتزامن او الزائد عن الحاجة
(Multiple, redundant or concurrent publication)

- على الباحث عدم ارسال بحثه الى اكثر من مجلة وبخلافه يكون مخالف لتعليمات النشر. ولايجوز للباحث ارسال بحث قيد التقييم الى مجلة اخرى لها حقوق الطبع والنشر. في حالة تقديم الباحث بحثه فله حق الاحتفاظ في المواد المنشورة

• (Authorship of the paper) القائمين على البحث

يجب ذكر اسماء محددة لمؤلفين البحث والذي قدموا اسهامات كبيرة في خطوات البحث من حيث الفكرة وتصميمها والتنفيذ وكتابة البحث. ويتوجب تعيين احدهم كمنسق للاتصال مع المجلة على ان يتم التوقيع على الموافقة على الصيغة النهائية للبحث وتقديمها للنشر (التعهد)

• Disclosure and conflict of interest الافصاح وتضارب المصالح

يتوجب على الباحث/ الباحثين الافصاح عن الدعم المالي او أنواع الدعم الأخرى المقدمة لهم. وكذلك الافصاح عن اية صراعات مالية او أمور يمكن أن تؤثر في النتائج او تفسير البحث.

• Fundamental errors in published works
اخطاء جوهرية في البحوث المنشورة

يتوجب على الباحث/ الباحثين - في حالة وجود اخطاء جوهرية في بحثه المنشور- الالتزام بابلاغ رئيس التحرير او الناشر لاجراء التصحيح البحث في شكل خطأ مطبعي. عندما يكتشف المؤلف خطأ كبير أو عدم دقة في العمل المنشور الخاص به يلتزم بإخطار رئيس تحرير المجلة أو الناشر، والتعاون معه للتراجع أو تصحيح بحثه في شكل خطأ مطبعي.